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Na osnovu clana 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore, u ime poslanickog
kluba SNP - CIVIS, postavijam pitanje:

PREDSJEDNIKU VLADE MILOJKU SPAJICU

Postovani Premijeru,

Da li biste podrzali izmjene i dopune Zakona o Fondu rada kojima bi se na
jos potpuniji nacin uredila zastita zaposlenih, tako sto bi Fond bio duzan da

uplati neizmirene doprinose za penzijsko i invalidsko osiguranje za period
radnog staza koji nedostaje zaposlenima kao usiov za ostvarivanje prava
na penziju?

Pitanje cu obrazloziti na samoj sjednici.

Odgovor trazim i u pisanoj formi.

Poslanik Bogdan Bozovic
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POSLANICKO PITANJE

Postovani Premijeru,

Da li biste podrzali izmjene i dopune Zakona o Fondu rada kojima bi se na

jos potpuniji nacin uredila zastita zaposlenih, tako sto bi Fond bio duzan

da uplati neizmirene doprinose za penzijsko i invalidsko osiguranje za

period radnog staza koji nedostaje zaposlenima kao uslov za ostvarivanje

prava na penziju?

Pitanje cu obrazloziti na samoj sjednici.

ODGOVOR

Uvazeni poslanice,

U potpunosti razumijem Vasu dobru namjeru i razloge zasto skrecete

paznju na ovu vaznu temu. Prava zaposlenih se beskompromisno moraju

stititi i siguran sam da ce sprovodenju zakona u mnogome doprinijeti

decentraiizacija inspekcijskog nadzora.



Sa druge strane, zadatak drzave je da stvaranjem podsticajnijeg poslovnog

ambijenta smanji opterecenja poslodavcima i na taj nacin ih stimulise da

unaprijede svoju poresku disciplinu, ukljucujuci i uplaUi doprinosa za

zaposlene.

Stoga jos jednom pozdravljam odluku Vaseg politickog subjekta da podrzi

Fiskalnu strategiju Vlade kojom su poreska opterecenja na zarade u Crnoj

Gori sada najniza u Evropi. Dakle, u Evropi.

Naime, proaktivnim djelovanjem prema poslodavcima drzava je pokazala

namjeru da unaprijedi poresku disciplinu, a da ujedno ojaca standard

zaposlenih, usljed cega je dio novca koji je ranije uplacivan drzavi [na ime

doprinosa] sada usmjeren na povecanje zarada. Podsjecam, upravo

zahvaljujuci tom pristupu minimalna zarada u Crnoj Gori iznosi 600

odnosno 800 eura, a prosjecna 1 000 eura.

Uvjeren sam da cemo na ovaj nacin podstaci i postovanje prava zaposlenih

od strane poslodavaca, a samim tim iza sebe ostaviti ruznu proslost u kojoj

je na hiljade radnika ostalo bez posla i prava usljed stecaja.

Jednako tako, upravo 44. Vlada pokazala je da ce se odlucno boriti i za

prava obespravljenih zaposlenih KAP-a, Radoja Dakica, Kosute i drugih...

Da ce do poslednjeg atoma izgarati da od scenarija stecaja spasi Institut

„Dr Simo Milosevic" i zastiti prava zaposlenih u Institutu.

Uvazeni poslanice,

Vazecim Zakonom o radu propisano je da zaposlenom kod poslodavca nad

kojim je pokrenut stecajni postupak i kome su potrazivanja utvrdena u

skladu sa zakonom, doprinose za penzijsko i invalidsko osiguranje za

godine radnog staza koje mu nedostaju za sticanje uslova na penziju za



koji period mu poslodavac nije vrsio uplatu tog doprinosa, uplacuje Fond

rada, nezavisno od okoncanja stecajnog postupka.

Takode, Zakon o Fondu rada koji je donijet 2020. godine usaglasen je sa

Direktivom 2008/94/EZ Evropskog parlamenta i Savjeta od 22. oktobra

2008. godine o zastiti zaposlenih ii slucaju insolventnosti njihovog

poslodavca.

Ovom prilikom podsjecam su zakonska rjesenja u oblasti rada rezultat

pregovora i postignutog konsenzusa Vlade Crne Gore i socijalnih partnera,

kao i da je jacanje socijalnog dijaloga jedna od znacajnih mjera koje treba

ispuniti u okviru pregovarackog procesa za pristupanje Evropskoj uniji.

Razvoj socijalnog dijaloga o pitanjima od znacaja za ostvarivanje

ekonomskog i socijalnog polozaja zaposlenih i poslodavaca i uslova

njihovog zivota i rada od velikog je znacaja za omogucavanje prijeko

potrebne stabilnosti u oblasti radnih odnosa, koja je osnov stabilnosti

citavog drustva.

Na samom kraju, isticem da je Vlada Crne Gore otvorena za saradnju i

dijalog sa socijalnim partnerima na rjesavanju otvorenih pitanja u praksi.

Takode, pozivam sve politicke aktere da razmisljamo u pravcu stvaranja

podsticaja koji ce osnaziti postovanje zakona, ali da svakako ojacamo i sve

mehanizme kojima ce se stiti prava zaposlenih u mjeri moguceg.

S postovanjem,

PREDSJEDNIK


